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PROTOKÓŁ NR 45/22 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 23 listopada 2022 r. 

  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 15.30 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie. W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - 
zał. nr 1), Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego 
Sylwia Skrzyniarz, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński oraz dyrektorzy i naczelnicy. 
Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i obradowania poprowadził przewodniczący 
Sławomir Terebecki. Głównym tematem posiedzenia było analiza i opiniowanie projektów 
uchwał na XLII sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  
 
Ad. 2  
Porządek obrad 45 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 44/22 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (5 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLII sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego - Anna Nikitińska. 

 
I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gryfińskiego na 2023 r. (druk 
nr 2/XLII); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego - Anna Nikitińska powiedziała, że zgodnie z zapisami ustawy Prawo 
farmaceutyczne rozkład godzin aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu określa Rada 
Powiatu w drodze uchwały, po zasięgnięciu opinii wójtów i burmistrzów gmin z terenu 
powiatu i Samorządu Aptekarskiego. Projekt uchwały został skonsultowany z odpowiednimi 
organami, a następnie przedłożony do zatwierdzenia pod obrady Rady Powiatu. Projekt został 
pozytywnie zaopiniowany przez wójtów i burmistrzów, natomiast opinia 
Zachodniopomorskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej w Szczecinie jest negatywna, gdyż wnosi 
żeby środki na zabezpieczenie dyżurów aptek zostały zabezpieczone w budżecie przez 
powiat. Jednak nie ma takich zapisów przewidzianych przepisami prawa. Pomimo 
negatywnej opinii, Rada ma prawo podjąć uchwałę. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że przepisy tak są 
skonstruowane, że apteki mają obowiązek dyżurowania. Takim naturalnym i kompleksowym  
krokiem byłoby uruchomienie punktu aptecznego przy szpitalu, który prowadzi nocną opiekę 
i jest czynny całą dobę. 
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Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że jest to problem, bo trzeba mieć magistra farmacji 
na nocnym dyżurze.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  

i Nadzoru Właścicielskiego - Anna Nikitińska. Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie - Bożena Stawiarska. 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Gryfińskim  
na lata 2023-2030 (druk nr 3/XLII); 

 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że Program został szczegółowo 
przygotowany przez PCPR.  
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
powiedziała, że monitorowanie programu będzie procesem obserwacji wskaźników w 
poszczególnych zadaniach. Za prowadzenie monitoringu odpowiedzialny jest Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie.  Informacja o realizacji programu 
będzie przekładana Radzie Powiatu Gryfińskiego w ramach corocznie przekładanego 
sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy Powiatowy Zakład Aktywności Zawodowej mógłby 
mieć kuchnię i gotować dla DPS i szpitala albo szkoły.  
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
powiedziała, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby PZAZ miał taką kuchnię, tylko to jest wola 
Dyrektora PZAZ i pracowników oraz miejsca zainstalowania tej kuchni. W samym budynku 
PZAZ nie ma takiej możliwości. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy w szkole w internacie była kuchnia i można byłoby 
to w jakiś sposób zagospodarować. Wszystko zaczęło się od dziecka, które powinno mieć 
około 4 000 kalorii by nie być wychudzonym. To nie jest skutkiem zaniedbania czy 
niekarmienia, bo przyszedł już do nas taki. Jest to dziecko powykręcane z dużą potrzebą 
kalorii, stąd dla niego potrzebna jest dodatkowa dieta. A nie jest to możliwe do zrealizowania 
przez obecną firmę cateringową. To, czemu powiat nie mógłby mieć takiej swojej usługi. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
powiedziała, że problem jest głębszy, bo osoby niepełnosprawne mają określony przepisami 
czas pracy i wówczas pozostali zdrowi pracownicy musieliby chcieć te godziny pracować w 
weekendy. Jest to specyficzny zakład pracy, do tego dochodzą zwolnienia lekarskie. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że jeżeli chodzi o obsługę Domu 
Pomocy Społecznej to jest to specyficzny klient, ponieważ jest tam ileś diet dostosowanych 
do mieszkańców. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że w tej chwili to tam nie ma żadnych diet, z tego co 
widzi to mieszkańcy nie mają żadnych diet. 
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Radna Teresa Sadowska powiedziała, że wszystko kwestia środków finansowych.  
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
powiedziała, że jeżeli chodzi o dietę to diety są wprowadzone dla osób, które tego wymagają 
bo sama jeździ na kontrole. W przypadku DPSów, które mają kuchnię na miejscu to posiłki 
mają zróżnicowane. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że są dwie różne sytuacje, kiedy kuchnia jest na 
miejscu a kiedy z zewnątrz. W DPS w Nowym Czarnowie jest zamawiany catering, bo nie 
mają swojej kuchni. 
 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała,  
że ostatnio pani Dyrektor DPS w Nowym Czarnowie bardzo sobie chwaliła zamawiany 
catering. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że ma taką uwagę, że tutaj nie 
może zdarzyć się sytuacja, że nagle z powodu choroby ludzie nie dostaną zamawianego 
jedzenia. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie  

- Bożena Stawiarska. Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału 
Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 

 
Do posiedzenia dołączyła Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar. 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok (druk 
nr 4/XLII); 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
uchwalenie Programu współpracy należy do kompetencji organów stanowiących jednostek 
samorządu terytorialnego. Program został przygotowany na bazie doświadczeń lat ubiegłych, 
poprzednich programów, w uzgodnieniu z wydziałami i jednostkami organizacyjnymi 
powiatu, głównie z PCPR dotyczy sfery osób niepełnosprawnych. W programie zmieniają się 
kwoty, a zadania priorytetowe pozostały takie, jak w latach poprzednich. Kwoty podobne są 
do roku poprzedniego jeżeli chodzi o zadania realizowane przez wydziały merytoryczne 
starostwa, natomiast zwiększają się kwoty na zadania, które będą realizowane przez PCPR: na 
działalność 3 DPSów, działalność 2 warsztatów terapii zajęciowej. Są to środki z PFRON. 
 
Radna Teresa Sadowska zapytała, jak się współpracuje z organizacjami pozarządowymi. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że starają się zawsze, jako Wydział wspierać, reagować na prośby, wnioski  
i zapewniać pomoc organizacjom, na ile to możliwe. Wydział oprócz organizacji 
pozarządowych ma oświatę i promocję powiatu. Obecnie weryfikowany jest rejestr 
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organizacji pod kątem kto rzeczywiście prowadzi swoją działalność. Jest grono organizacji, 
które chętnie współpracują i stają do konkursów. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że generalnie współpraca  
z organizacjami pozarządowymi jest czymś pozytywnym, pożądanym. Powiat nie musi 
tworzyć nowych jednostek tylko może korzystać z tego zasobu, który funkcjonuje, a 
stowarzyszenia spełniają się w jakiejś dziedzinie i można im zlecać takie zadania, przy 
których realizują swoje działania statutowe.  
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że powiat nie ma własnej instytucji 
kultury, a wiele działań powiatowych realizują NGO, czyli stowarzyszenia i organizacje 
pozarządowe. Jest oczywiście grupa aktywnych stowarzyszeń, które wiedzą, jak sięgać po 
pieniądze na zorganizowanie imprezy, następnie należy jeszcze je rozliczyć. Do tego powiat 
jest rozległy i ciężko być obecnym wszędzie, zarówno na północy i południu powiatu, więc w 
tym bardzo często pomagają stowarzyszenia. Ogólnie potencjał jest bardzo duży w NGO, 
należy im się uznanie za chęci do działania, umiejętności, a jeszcze jak powiat określi swoje 
oczekiwania to łącznie składa się na dobrą ofertę.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IV. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Gryfińskiego za rok 

szkolny 2021/2022 (druk nr 1/XLII); 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, na jakiej zasadzie odbywa się 
edukacja dzieci umieszczonych w Domu Wczasów Dziecięcych w Moryniu. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że Dom Wczasów Dziecięcych w Moryniu w tej chwili w bardzo ograniczony 
sposób realizuje swoje zadania z racji tego, że jest wpisany do rejestru szkół niepublicznych. 
Od marca 2022 r umieszczony jest tam Ukraiński Dom Dziecka, dzieci uczą się w systemie 
ukraińskim. Z tego Domu Dziecka piątka uczennic uczęszcza do I Liceum 
Ogólnokształcącego w Gryfinie i korzystają z internatu w ZSP w Gryfinie na ulicy Łużyckiej.  
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że Powiat zareagował wprost z 
wytycznych ministerialnych, że skoro dzieci są w obwodzie szkoły gminnej w Moryniu, z 
ramienia PCPR zostały złożone stosowne dokumenty. W związku z tym, że Wicestarosta była 
nieobecna, na zwolnieniu lekarskim, więc w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć, czy 
przyszła już odpowiedź szkoły na złożone wnioski o przyjęcie do szkoły. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że co do zasady dziecko, które mieszka na terenie danej gminy, z „automatu” 
przydzielane jest do tej szkoły. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że nawet jeżeli dziecko nie chodzi do tej 
szkole to powinno być w informacji ujęte, że ono uczy się w ukraińskiej szkole w Ośrodku 
„Szafir” w Moryniu. Dom Dziecka Ukraiński prowadzi zajęcia on-line w systemie 
ukraińskim. Sale są przygotowane a zajęcia się odbywają. Dzieci nie mogą się uczyć 
jednocześnie w dwóch szkołach, trzeba było dokonać wyboru. Nie jest jeszcze znana 
odpowiedź Szkoły Podstawowej w Moryniu. 
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Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2022 rok (druk nr 5/XLII);  

 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała, że w wyniku 
przedmiotowego projektu uchwały następuje zwiększenie planu dochodów jak i planu 
wydatków budżetu powiatu o kwotę 1 568 642,87 zł. Wprowadzane zostają środki  
z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych w kwocie 11 195,40 zł. Powiat otrzymał 
również środki finansowe dotyczących grantu pn. „Poprawa dostępności budynku Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie przy ul. 11 Listopada 16d” w ramach projektu „Dostępny samorząd 
– granty” realizowanego przez PFRON w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja 
Rozwój w kwocie 100 000,00 zł. Następnie środki w postaci dotacji z Wojewódzkiego 
Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w związku z realizacją „Programu 
modernizacji Policji, Straży Granicznej, Państwowej Straży Pożarnej i Służby Ochrony 
Państwa w latach 2020 – 2025” w kwocie 65 027,00 zł. W projekcie zostały uwzględnione 
zmiany w planie dochodów PCPR w Gryfinie w kwocie 127 071,00 zł w związku z 
przeprowadzoną analizą ich wykonania oraz także zmiany w planie dochodów  
i wydatków dotyczących zadania „Zajęcia klubowe w WTZ” w celu dostosowania planu  
do wysokości dotacji jaka wpłynęła na rachunek powiatu, tj. zmniejsza się dochody o kwotę  
2 524,50 zł, a wydatki o kwotę 3 874,50 zł. Następnie kontynuując poinformowała,  
że zwiększa się plan dochodów jednostki i wydatków Starostwa Powiatowego w Gryfinie 
(dysponent PCPR) w związku ze wzrostem średniego kosztu utrzymania mieszkańca oraz 
zmian decyzji administracyjnych ustalających odpłatności na 2022 rok w kwocie 646 735,00 
zł. Powiat również otrzymał informację o przyznaniu środków z rezerwy subwencji ogólnej 
na 2022 rok z przeznaczeniem na dofinansowanie domów pomocy społecznej w kwocie 
614 896,00 zł, która zostanie rozdzielona na poszczególne domy pomocy społecznej.  
W przedmiotowym projekcie uchwały uregulowane zostało również rozliczenie domów 
pomocy społecznej za 2021 r. w zakresie planowanych dochodów, a które ostatecznie 
wypracowali. Różnica z tego rozliczenia podlega zwrotowi do stowarzyszeń. Zwiększa się 
także plan finansowy wydatków Starostwa Powiatowego w Gryfinie w związku ze wzrostem 
kosztu o 200,00 zł za roczny pobyt jednego uczestnika w warsztacie terapii zajęciowej – WTZ 
w Gryfinie 7 000,00 zł (35 uczestników), WTZ w Goszkowie 6 000,00 zł (30 uczestników). 
Naczelnik poinformowała, że do budżetu powiatu wprowadzone zostają środki w wysokości 
4 782,00 zł z przeczeniem na nagrodą dla nauczyciela od Zachodniopomorskiego Kuratora 
Oświaty. Następnie zmieniony został plan finansowy wydatków w obrębie Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chojnie, ale między działami, w kwocie 25 000,00 zł 
w celu zabezpieczenia środków na wynagrodzenia nauczycieli. Dodatkowo zwiększa się plan 
dochodów i wydatków tej jednostki w kwocie 1 250,00 zł z przeznaczeniem na wkład własny 
(20%), pokryty przez rodziców dzieci biorących udział w wycieczce w ramach 
przedsięwzięcia pn. „Poznaj Polskę” realizowanego na podstawie porozumienia  
z Ministerstwem Edukacji i Nauki. Zespołowi Szkół Ponadpodstawowych w Gryfinie 
zwiększa się plan dochodów i wydatków w kwocie 210,97 zł w związku wystąpieniem 
dodatnich różnic kursowych z tytułu wyceny operacji gospodarczych wyrażonych w walucie 
Euro w projekcie „Młodzieżowe staże zagraniczne” Erasmus. Kolejne zmiany ujęte  
w budżecie dot. zmian planu finansowego Starostwa Powiatowego w Gryfinie, są to 
przesunięcia między działami zarówno w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego (35 000,00 zł) jak i Wydziału Organizacji i Informacji (20.000,00 zł). 
Zostały również uwolnione środki, które Wydział Remontów, Inwestycji i Zamówień 
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Publicznych nie wykorzysta do końca roku, jest to kwota 224 000,00 zł. Na zakończenie 
poinformowała, że w związku z koniecznością zbilansowania uchwały uwolnione środki 
(oszczędności w planie wydatków, wykonanie wyższych dochodów od planowanych)  
w wysokości 141 360,92 zł przeznacza się na zwiększenie rezerwy ogólnej na 
nieprzewidziane wydatki, które mogą wystąpić do końca roku. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk nr 6/XLII); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Do posiedzenia dołączyła Kierownik Referatu Kontroli i Audytu Wewnętrznego Edyta Szturo. 
 
Ad. 6 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki na mocy art. 45 ust. 3 ustawy z dnia  
7 października 2022 r. o zmianie niektórych ustaw w celu uproszczenia procedur 
administracyjnych dla obywateli i przedsiębiorców z dniem 10 listopada 2022 r. zmianie 
uległo brzmienie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Znowelizowany 
przepis otrzymał brzmienie „O zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie, w głosowaniu 
jawnym”. Przewodniczący poinformował, że w przypadku obradowania w grudniu przez 
komisję w trybie zdalnym, należałoby podjąć uchwałę Komisji w tym zakresie i poddał pod 
głosowanie projekt uchwały Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia w sprawie 
przeprowadzenia posiedzenia komisji z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 
odległość (w grudniu 2022 r.): 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Uchwała nr 1/2022 Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu w Gryfinie z dnia  
23 listopada 2022 roku w sprawie przeprowadzenia posiedzenia komisji z wykorzystaniem 
środków porozumiewania się na odległość został przyjęta jednogłośnie, stanowi zał. nr 3 do 
niniejszego protokołu.   
 
Na tym posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 15.30. 
 
Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


